
SF Guldborgsund 

generalforsamling   

den 22. februar 2023 kl. 18  

Nørregade 21 A, Nykøbing F  
  

  

Referat:  

Kenneth Werby, formand, bød velkommen til generalforsamlingen 

1. Mogens valgt til dirigent, som kunne konstatere at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt 

og dermed lovlig. 

2. Lene valgt til referent 

3. Dagsorden godkendt 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

4. Formandens beretning (se vedlagte) godkendt.  

Mediestorm omkring SFs aktier i Rusland - det viste sig at være 4000 kr.  Planer om en del 

medlemsmøder, men så kom valget om afskaffelse af Forsvarsforbeholdet og lige bag efter 

folketingsvalget hen over sommeren og efteråret. Så kræfterne blev brugt på valgene og bla. 

medlemsmøde med Karsten Hønge.  

Kenneth deltog aktivt i valgkampagnen som folketingskandidat og fik kørt 6.000 km. De 3 

uger var hårde, nåede ikke at se sine børn og meget nervøsitet, som f.eks. ved 

valgudsendelse i P4. Det at være formand og folketingskandidat samtidig er lige i 

overkanten. Johan styrede alt omkring FB, flyers o.l., så en meget stor tak. Ligesom tak til 

alle de andre, der hjalp med plakater, uddeling og valgaktioner.  

Selvom Kenneth ønsker regeringen vælter, håber han, at vi kan få ro til at lave nogle gode 

medlemsmøder/ arrangementer, lave politikudvikling osv.  

Til sidst tak til bestyrelse og byrådsmedlem, som prøver at få gang i politikudvikling og 

skabe en god og levende partiforening. 

 

 

 

 

 



 

 

 

  

 

5. Byrådsmedlem Annemette Schønbergs beretning (se vedlagte) godkendt. 

Første år i den nye byrådsperiode. Annemette har fået ny ”plads” både som formand for 

TME og i ØK. 

Byrådet er meget samarbejdsminded og venlige. Oppositionen med Guldborgsundlisten og 

K kan godt stå med korslagte arme. 

Holdt ude fra beslutninger og oplysninger i sidste periode som næstformand - især omkring 

poolhusene.  

Der er utrolig mange områder i udvalget, som Klima, skovrejsning, miljø, der er hjertesager 

Kommunen skal til april vedtage en klimahandlingsplan. Stor konference med de CO2 tunge 

erhverv. Alle deltog aktivt med ideer til f.eks. recirkulering.  

Vindenergi er meget bedre i landskabet end de store solcelleparker. Der er stadig flertal i 

mod vindmøller på land i byrådet. Europian Energi vil lægge vindmøller 4 km fra kysten 

syd for Marielyst. Kommunen har vetoret i starten af sådan et projekt, men byrådet har valgt 

ikke at bruge den. Ved vindmøllerrejsning får kommunen en Grøn pulje til brug i 

lokalområdet. Samtidig har en gruppe i Gedser lavet et stort projekt med power to-x, 

vindenergi og andre energiformer Mærsk og andre store investorer er med. Infrastruktur er 

på vej med nye transformatorstationer.  

Den nye lov om sortering bliver sat i gang til sommer med et års forsinkelse. Ingen ville 

producere nye beholdere.  

Vi har fået en borgerrådgiver, uvildig whistelblower uden for kommunen, som vi har 

kæmpet for, projekt om Sakskøbing byrum og et Udsatteråd.  

Der skal nu fokus på kommunens sagsbehandling. Ventetid, ingen svar på mails osv. 

Socialområdet og børneområdet er udfordret. Støtte familierne, se på alternativer 

Vi stillede forslag til Ældreplejemodel på byrådsmøde, det blev henvist til ældreudvalget, 

som ville tænke over det. De tænker vist stadig.  

Stort tak til dem der hjælper til byrådsarbejdet og møder op til formøder. Alle er velkommen 

til at komme til med nye ideer til Arbejdsprogrammet. Stor tak til alle de nye medlemmer.  

Derefter diskussion om beretningen: Vi kan gøre os synlige med flere indlæg på FB, 

læserbreve osv. Vi har Lyttemøder i Årshjulet. Fat i fagbevægelsen det næste halve år op til 

overenskomst – det kunne være et tema til et medlemsmøde. 

Ros til Annemette fordi man i Grønt Råd kan mærke, at det er en ny formand for teknik og 

miljøudvalget som giver lidt aftryk af interesse for det miljømæssige. 

Udvalget tager samlet ud i lokalområderne.   

  

6. Revideret regnskab godkendt.  

 

7. Budget 2023 vedtaget.  

Generalforsamlingen vedtog at foreslå bestyrelsen, at ændre budgettet, så der blev afsat 

75.000 kr. til valgfonden, som en “henlæggelser”. Der skal opsættes et budget, så man kan 

se det som en opsparing.  

 

8. Forslag om betaling for overnatning på landsmøde forud for landsmøde. 



Forslaget diskuteret med argumenter for og i mod.  I år er LL atypisk ved at starte allerede 

kl 10.30 i stedet for 12.00. Så derfor vedtages det, at man ved LL i 2023 godkender 

overnatning fra fredag til lørdag.   

 

9. Opdatering af arbejdsprogram 2022-25 godkendt. 

 

10. Valg til bestyrelse og suppleanter 

Lis argumenterede for sin genopstilling som næstformand med at formand og 

byrådsmedlem repræsenterer hver deres facetter. SF er realistisk og sige problematikker ved 

navn. Småt er godt, stort er noget lort, når man kigger på sygehuse, skoler osv.  

Johan har skriftligt tilkendegivet, at han gerne genopstille.  

Formand, kasserer, og de 3 genopstillede bestyrelsesmedlemmer valgt. 

Suppleant valgt Valon og Pi. 

11. Valg af revisor og revisorsuppleant. Flemming og Thomas valgt som henholdsvis revisor 

og revisor suppleant.  

 

12. Forslag til pressemeddelelse. Vedtaget med ændringer. 

 

13. Evt. Forslag om medlemsmøde om stor bededag og den danske model sammen med nogen 

fagforeningsfolk. 

Repræsentantskabsmøde opfordrer til at vi stiller med en til bestyrelsen. Lis og Valon vil 

gerne stille op. 

 

Mødet sluttet kl 21.30. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kenneth Werby Jensen, formand for SF Guldborgsund  

sf.guldborgsund@gmail.com    Kenneth.werby@hotmail.dk  Mobil 22 45 64 77  


